
PROTOKÓŁ NR 10/11 
 POSIEDZENIA KOMISJI BUDŻETU I FINANSÓW 

SEJMIKU WOJEWÓDZTWA ŚWIĘTOKRZYSKIEGO 
W DNIU  1 SIERPNIA  2011 ROKU  

 
Obrady Komisji prowadził Przewodniczący Komisji – Wojciech Borzęcki. 
 
W posiedzeniu uczestniczyło 6 członków Komisji oraz goście zgodnie z załączonymi 
listami obecności (załącznik nr 1 i 2 do protokołu).  
 
Posiedzenie rozpoczęło się o godz. 10:00. 
 
Komisja jednomyślnie przyjęła do realizacji poniższy porządek obrad: 
   
1. Wyrażenie opinii do projektów uchwał Sejmiku w sprawach: 

a) udzielenia pomocy finansowej przez Województwo Świętokrzyskiego Gminie 
Moskorzew, 

b) udzielenia pomocy finansowej dla Gminy Raków na zabezpieczenie 
ratownicze zalewu Chańcza oraz  dla Gminy Górno na zabezpieczenie 
ratownicze zalewu Cedzyna, 

c) zmiany Uchwały Nr IX/151/11 Sejmiku Województwa Świętokrzyskiego z dnia 
27 czerwca 2011r. w sprawie udzielenia pomocy finansowej dla Powiatu 
Ostrowieckiego na zakup tomografu komputerowego w Zespole Opieki 
Zdrowotnej w Ostrowcu Świętokrzyskim, 

d) zmian w Wieloletniej Prognozie Finansowej Województwa na lata 2011-2038, 
e) zmian w budżecie województwa na 2011r. 

2. Sprawy różne. 
  
 
Ad. 1  
Członkowie Komisji otrzymali ww. projekty uchwał, które stanowią załączniki do akt 
X sesji Sejmiku. 
 
a) Pan Jacek Kowalczyk – Dyrektor Departamentu Promocji, Edukacji, Kultury, 
Sportu i Turystyki – przedstawił uzasadnienie projektu uchwały w sprawie 
udzielenia pomocy finansowej przez Województwo Świętokrzyskiego Gminie 
Moskorzew.  
 
Wyjaśnił, że pomoc finansowa dla gminy ma być przeznaczona na wykupienie 
gruntu, na którym usytuowany jest kopiec Kościuszki, upamiętniający walki 
powstańcze. 
 
Radny Józef Grabowski – zadał pytanie  o parametry tej budowli ziemnej.  
 
Dyrektor Jacek Kowalczyk – wyjaśnił, że kopiec ma 2 metry wysokości.   
Prawdopodobnie umieszczona jest pod nim mogiła powstańców, jednak dotychczas 
nie były prowadzone badania w celu potwierdzenia tej informacji.  
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Wobec braku dalszych głosów w dyskusji Przewodniczący Komisji poddał pod 
głosowanie przyjęcie pozytywnej opinii do ww. projektu uchwały.  
 
Komisja jednomyślnie wyraziła opinię pozytywną (załącznik nr 4 do protokołu). 
 
b)  Dyrektor Jacek Kowalczyk - przedstawił  uzasadnienie projektu uchwały 
w sprawie udzielenia pomocy finansowej dla Gminy Raków na zabezpieczenie 
ratownicze zalewu Chańcza oraz  dla Gminy Górno na zabezpieczenie ratownicze 
zalewu Cedzyna. 
 
Przewodniczący Komisji – stwierdził, że omawiany projekt uchwały ma charakter 
precedensowy. Należy się zastanowić, czy samorząd województwa powinien 
interweniować i udzielać pomocy finansowej, tylko dlatego, że niektóre gminy sobie 
nie radzą z realizacją takich zadań.  
 
Dyrektor Jacek Kowalczyk – wyjaśnił, że problem polega również na relacjach 
samorządów z Wodnym Ochotniczym Pogotowiem, które ma monopol na 
zatwierdzanie kąpielisk  i nie zgadza się na ich użytkowanie bez zabezpieczenia 
opieki ratownika. 
Zarząd województwa przy wyborze tych  zbiorników kierował się ich wielkością 
i znaczeniem dla mieszkańców oraz osób wypoczywających na terenie 
województwa. Odrzucone zostały  wnioski m.in. Bodzentyna i Opatowa.  
 
Przewodniczący Komisji – zaproponował pozytywne zaopiniowanie 
przedstawionego projektu i wystąpienie do Departamentu z wnioskiem o szersze 
przeanalizowanie tej sprawy w roku przyszłym.  
 
Wobec braku dalszych głosów w dyskusji - poddał pod głosowanie przyjęcie  
pozytywnej opinii do ww. projektu uchwały.  
 
Komisja jednomyślnie wyraziła opinię pozytywną (załącznik nr 5 do protokołu). 
 
c)   Pani Maria Fidzińska – Dziurzyńska – Skarbnik Województwa 
Świętokrzyskiego - przedstawiła projekt uchwały w sprawie zmiany Uchwały 
Nr IX/151/11 Sejmiku Województwa Świętokrzyskiego z dnia 27 czerwca 2011r. 
w sprawie udzielenia pomocy finansowej dla Powiatu Ostrowieckiego na zakup 
tomografu komputerowego w Zespole Opieki Zdrowotnej w Ostrowcu Świętokrzyskim 
 
Wyjaśniła, że zmiana polega na dopisaniu kwoty wsparcia, którą ma otrzymać  
Powiat Ostrowiecki. Konieczność zmiany wynika z  zastrzeżeń zgłoszonych przez 
Regionalną Izbę Obrachunkową.  
 
Przewodniczący Komisji - wobec braku głosów w dyskusji - poddał pod głosowanie 
przyjęcie  opinii pozytywnej do ww. projektu uchwały.  
 
Komisja jednomyślnie wyraziła opinię pozytywną (załącznik nr 6 do protokołu). 
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d i e)  Pani Maria Fidzińska – Dziurzyńska - przedstawiła projekty uchwały 
w sprawie:  
-zmian w Wieloletniej Prognozie Finansowej Województwa na lata 2011-2038, 
-zmian w budżecie województwa na 2011r. 
 
 Wyjaśniła, że  z obydwu projektów uchwał wynikają następujące zmiany: 

1. Zwiększenie łącznego planu dochodów budżetu województwa na 2011 rok, 
z tytułu:  
1) zwrotu przez beneficjentów niewykorzystanych dotacji wraz z odsetkami 
dotyczącymi Działań w ramach Regionalnego Programu Operacyjnego 
Województwa Świętokrzyskiego na lata 2007-2013 oraz Programu 
Operacyjnego Kapitał Ludzki 2007-2013  
2) dochodów jednostek samorządu terytorialnego związanych z realizacją 
zadań z zakresu administracji rządowej oraz innych zadań zleconych 
ustawami  
3) zwiększenia planu dochodów o niewykorzystane środki ujęte w wykazie 
wydatków niewygasających z upływem roku budżetowego 2010  
4) dotacji celowej przeznaczonej na realizację Działania 6.2 Rozwój sieci 
centrów obsługi inwestorów i eksporterów oraz powstanie nowych terenów 
inwestycyjnych w ramach POIG 2007-2013  
5) zawartych umów z Kuratorium Oświaty w Kielcach  
6) dochodów uzyskanych przez Samorząd Województwa w myśl art.22b 
ustawy z dnia 3 lutego 1995r. o ochronie gruntów rolnych i leśnych  
7) płatności ze środków europejskich przeznaczonych na realizację Działania 
2.2 w ramach PO KL 2007-2013  
8) płatności ze środków europejskich oraz dotacji celowej przeznaczonej na 
realizację Działań: 1.3 w ramach PO RPW 2007-2013 oraz 2.1 w ramach RPO 
WŚ na lata 2007-2013 . 
 

2. Zmniejszenie łącznego planu dochodów budżetu w związku z: 
  1)  realizacją zadania pn. „Rozbudowa drogi wojewódzkiej Nr 776 na odcinku 
od granicy województwa do Buska Zdroju wraz z przebudową mostu przez 
rzekę Nidę w Wiślicy” w ramach Dz.3.1 RPO WŚ na lata 2007-2013  
2)  realizacją zadania pn.„Rozbudowa drogi wojewódzkiej Nr 786 na odcinku 
od granicy województwa do Kielc - etap II: droga Nr 786 na odcinku granica 
województwa – Łopuszno”  
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3. Zwiększenie łącznego planu wydatków budżetu województwa na 2011 rok 
z przeznaczeniem na:  
1)  zwrot niewykorzystanych przez beneficjentów dotacji wraz z odsetkami 
dotyczącymi Działań w ramach Regionalnego Programu Operacyjnego 
Województwa Świętokrzyskiego na lata 2007-2013 oraz Programu 
Operacyjnego Kapitał Ludzki 2007-2013  
2)  pokrycie kosztów egzekucyjnych z wystawionych tytułów wykonawczych  
3)  optymalizację i migrację portalu "Wrota Świętokrzyskie"  
4) realizację Działania 6.2 Rozwój sieci centrów obsługi inwestorów 
i eksporterów oraz powstanie nowych terenów inwestycyjnych w ramach POIG 
2007-2013  
5) realizację zadań w ramach Wojewódzkiego Programu Profilaktyki 
i Rozwiązywania Problemów Alkoholowych  
6)  dotację celową dla powiatów na finansowanie nagrody "Koziołek" 
w ramach Programu "Bezpieczne Świętokrzyskie" na lata 2011-2015  
7)  przeprowadzenie szkoleń dla nauczycieli ŚCDN w Kielcach  
8)  zwrot przez beneficjenta wykorzystanej dotacji, w związku z uznaniem 
części wydatków za niekwalifikowalne dotyczący projektu pn. "Rozbudowa 
drogi wojewódzkiej Nr 751 na odcinku Nowa Słupia-Ostrowiec Św. wraz 
z obwodnicą miejscowości Nowa Słupia" w ramach Regionalnego Programu 
Operacyjnego Województwa Świętokrzyskiego na lata 2007-2013  
9)  realizację zadania pn."Młodzieżowy Inkubator Przedsiębiorczości" 
w ramach Działania 2.2 PO KL 2007-2013  
10)  realizację Działań: 1.3 w ramach PO RPW 2007-2017 oraz 2.1 w ramach 
RPO WŚ na lata 2007-2013 przez RCNT  
11)  wydanie publikacji pt. „Raport o stanie środowiska w województwie 
świętokrzyskim w latach 2009-2010”  
 

4. Zmiana nazwy zadania rocznego w dziale 921, rozdziale 92116, § 6220 z: 
"Zainstalowanie nowoczesnego systemu sterowania temperaturą 
i wilgotnością w magazynie najstarszych, szczególnie cennych zbiorów-
starodruków i inkunabułów" na: "Rozbudowa klimatyzacji w budynku 
Wojewódzkiej Biblioteki Publicznej im.Witolda Gombrowicza w Kielcach" 

  
5. Zmniejszenie łącznego planu wydatków budżetu w związku z  realizacją 

zadania pn. „Rozbudowa drogi wojewódzkiej Nr 786 na odcinku od granicy 
województwa do Kielc - etap II: droga Nr 786 na odcinku granica województwa 
– Łopuszno”. 
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6. Dokonanie zmian w planie wydatków z przeznaczeniem na:   
1)  na realizację Działania 9.1 w ramach Programu Operacyjnego Kapitał 
Ludzki 2007-2013,  
2)  na wykonanie remontów cząstkowych, spękań i przełomów na drogach 
wojewódzkich po minionej zimie oraz przygotowanie nawierzchni do okresu 
zimowego 2011/2012 przez ŚZDW w Kielcach  
3)  dla Zespołu Świętokrzyskich i Nadnidziańskich Parków Krajobrazowych 
w Kielcach na remont i adaptację nieruchomości w Niwkach Daleszyckich oraz 
zakup niezbędnego wyposażenia do w/w nieruchomości  
4)  na dotację celową na pomoc finansową dla Gminy Moskorzew  
5)  dla ŚBRR na realizację działania 5.1 Pomoc Techniczna w ramach PROW 
na lata 2007-2013  
6)  realizację zadania pn „Rozbudowa drogi wojewódzkiej Nr 776 na odcinku 
od granicy województwa do Buska Zdroju wraz z przebudową mostu przez 
rzekę Nidę w Wiślicy”  
7)  dotację celową dla gmin na remonty i modernizację dróg dojazdowych do 
gruntów rolnych  
8)  dla Świętokrzyskiej Komendy Wojewódzkiej Policji w Kielcach  
9)  dla RCNT na realizację Działania 1.3 w ramach PO RPW 2007-2013  
 

7.  Dokonanie zmian: 
a) zadań inwestycyjnych rocznych w 2011 roku,  
b) limitów wydatków na przedsięwzięcia wieloletnie planowane do poniesienia 

w roku budżetowym 2011,  
c) w planie dotacji celowych w 2011r. 
d) w planie wydatków na programy realizowane z udziałem środków 

pochodzących z budżetu Unii Europejskiej na 2011 rok. 
e) w planie dochodów i wydatków związanych z realizacją zadań z zakresu 

administracji rządowej na 2011r. 
f) w planie dochodów i wydatków związanych z realizacją zadań na podstawie 

porozumień (umów) między jednostkami samorządu terytorialnego w 2011r. 
 
W dyskusji z udziałem Radnych Janusza Kozy i Józefa Grabowskiego poruszone 
zostały kwestie opóźnień w realizacji inwestycji na drogach wojewódzkich.  
 
Pan Wiesław Młynarczyk – Zastępca Dyrektora Departamentu Infrastruktury – 
przedstawił Informację z realizacji zadań i stopnia ich zaawansowania (załącznik nr  
7 do protokołu). 
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Radny Józef Grabowski – nawiązał do zapisów WPF przewidujących znaczne 
zadłużenie województwa w latach następnych i ponoszenie z tego tytułu wysokich 
kosztów.  Stwierdził, że lata 2012-14 będą bardzo trudne dla samorządu 
województwa. Wyraził pogląd, że prognoza spłaty długu jest oparta jedynie na 
szacunkach i nie uwzględnia możliwości finansowych województwa 
w poszczególnych okresach spłaty kredytu. 
 
Przewodniczący Komisji -  zadał pytanie, czy istnieje zagrożenie dla budżetu 
województwa w kontekście realizacji zadań z udziałem środków unijnych 
w następnych okresach programowania? 
 
Pani Skarbnik – poinformowała, że WPF nie zawiera zapisów dotyczących kolejnych 
okresów programowania, ponieważ nie ma na dzień dzisiejszy podstaw do ich 
zamieszczenia. Nie są znane kwoty, które będą wynegocjowane z Komisją 
Europejską. Jeżeli  dochody zostaną utrzymane na bieżącym poziomie, żaden 
z samorządów województw, ani gmin nie będzie miał środków  na wkład własny przy 
realizacji projektów w kolejnym okresie programowania.   
Poinformowała, że w roku bieżącym województwo świętokrzyskie nie będzie musiało 
zaciągać kredytu w związku z przesunięciem realizacji zadań, które miały być 
finansowane z tego źródła. 
 
Radny Janusz Koza – negatywnie ocenił fakt, że województwo nie zaciąga kredytów 
i przesuwany jest termin realizacji wielu zadań inwestycyjnych. Przyczyną opóźnień 
nie są jedynie problemy z uzyskaniem uzgodnień środowiskowych, ale również 
pewien niedowład decyzyjny. Inne województwa funkcjonują przecież w identycznych 
uwarunkowaniach prawnych, jednak tam inwestycje prowadzone są już od lat 
z udziałem środków pochodzących z kredytów bankowych. Istnieje poważne ryzyko, 
ze nie zdążymy wykorzystać tych środków w aktualnym okresie programowania. 
Zaapelował o zintensyfikowanie działań w tym zakresie.  
 
Przewodniczący Komisji – zwrócił się o przekazanie materiałów dotyczących 
poziomu zadłużenia poszczególnych województw.   
Zaproponował, aby Komisja wystąpiła do Marszałka Województwa z wnioskiem 
o oszacowanie przez poszczególne departamenty Urzędu Marszałkowskiego ryzyka 
niezrealizowania inwestycji do końca okresu programowania 2007-2013 
i niewykorzystania środków unijnych. 
 
Pani Skarbnik – wyjaśniła, że aktualny stan zadłużenia poszczególnych województw 
będzie znany po przyjęciu przez nie sprawozdań z wykonania budżetów za I półrocze 
2011 roku.   
 
Przewodniczący Komisji - poddał pod głosowanie wyrażenie opinii pozytywnych do 
ww. projektów uchwał.  
 
Komisja jednomyślnie wyraziła opinie pozytywne (załącznik nr 8 i 9 do protokołu). 
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Ad. 2  
  
W sprawach różnych: 
Radny Józef Grabowski  - poruszył zagadnienie opóźnień w realizacji zadania – 
budowa sieci szerokopasmowej „e-Świętokrzyskie”. 
 
Pani Skarbnik – wyjaśniła, że zasadnicze problemy wynikają z procedury notyfikacji 
tego projektu przez Brukselę. Zmianie ulegają koncepcje realizacji tego zadania.  
 
Przewodniczący Komisji – zaproponował, aby na kolejne obrady Komisji zaprosić 
Dyrektora Andrzeja Sztokfisza celem przekazania szczegółowych informacji 
o stopniu zaawansowania tego zadania.  
 
Innych spraw różnych nie zgłoszono.  
Posiedzenie zostało zakończone o godz. 11:20 
 
 
  
          Przewodniczący obrad 
Protokół sporządziła:      
Marta Solińska –Pela 
         
              Wojciech Borzęcki 
 
 
 
 
 
 
 
 


